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Anuncis a preus convencionals 

No s'admeícri escrits, sense firma 

UNA VACIÓ FORCADA 
Els fets convencen molt mes que 

les raons; doneu totes quantes raons 

vos acudeixin per a demostrar una 

cosa, que per ben presentades que 

sien no convenceran mai tant com un 

fet concret. 

Nosaltres havem parlat diíerentes 

voltes del caciquisme i del personalis

me dominant a Granollers, i si algú 

no s'ha convenssut encare de les nos

tres raons creiem que no podrà ne-

garse a l'evidencia dels fets. 

Tothom sap que desde que s'han 

suprimit els consums s'ha d'acudir a 

un reparto per a niyellar el presupost. 

Àixis ho faculta la llei substitutiva de 

consums de 12 de Juny de 1911, que 

al enumerar els gravamens que per 

atendrer a les necessitats de son pre

supost pot establir' tot Ajuntament 

que hagi suprimit els consums, diu en 

son últim apartat lletra g: En ultimo 

termino el repartimiento genera/. 

Això la llei ho faculta i es de sentit 

comú el ferho, perquè un cop supri

mits els ingressos de consums que 

son.la font mes grossa d'ingressos de 

tot Ajnntament, els veins que son els 

quins fan el poble, ja que l'Ajunta

ment, es sols un seu representant, 

son els que han de contribuir en pro

porció als medis i facultats de cada 

un a cubrir els gastos dels serveis 

municipals. Però aquest reparto entre 

els veins deurien ferlo els seus repre

sentants -d'una manera equitativa. 

deuria ferse amb una cura especial, 

perquè realment fos proporcionat 

com diu l'article 136 de la l'ei munici

pal en.propqrcion a /os medios o fa

cultades de cada uno^ que per això 

la referida llei substitutiva diu en son 

article 14: L·l repartimiento general 

se ajustaré a las disposiciones de /os 

articulés 736 y 138 de la ley Muni

cipal. 

El reparto, encare que tart, s'ha fet 

però ^s'ha fet bé? ^Es equitatiu? Po

dem afirmar que no s'ha fet bé, per 

que no s'ha complert al ferlo. lo que 

prevé la llei. 

El reparto per a ésser ben fet te 

ajuntarse a les disposicions dels arti

cles 136 i 138 dé là llei Municipal 

com diu el referit article 14 de la llei 

substitutiva i repeteix i confirma el 117 

del reglament per la execució de la 

referida llei. ' 

. Tothom sap que s'intenta donar 

cumpliment a la base 3." del article 

138 que diu: la determinación de /a 

cantidad imponible sé verificaré por 

/os mismos contribuyentes veunidos 

en secciones en la forma que e/ cap. 

J.° titulo 2.° de esta ley dispone; i 

tothom sap també que si bé a ía pri

mera reunió hi assistiren alguns, a la 

segona ja no hi assistí casi ningú, i 

tingué que abandonarse aquest camí; 

però si no pogué cumplirse la base 

.3.» debian cumplirse les altres, de lo 

contrari resultaria el reparto fet fora 

de les prescripcions de la llei, i les 

altres tampoc s'han cumplert, po-

guent cumplirles. 

Diu la base 4.^ Los individuos de 

cada sección designados por e/ sor-

teo—que havem d'entendrer segons 

el mentat cap. 3." títul 2."" que es re

fereix als vocals associats—proce-

diendo como sfndicos e x a m i n a r a n 

i comprovaran estàs re/aciones— 

las relacions de les u t i l i t a t s de tots 

els seus individuos—reso/viendo las 

reç/amaciones a que dieren lugar y 

íljaiído la cant idad to ta l impon i 

ble.-La Junta repartiré lo que a cada 

sección corresponde, bien sea por el 

tanto por 100 proporcional a la uti~ 

litiad total valuada o por categories 

fíjas. 

Que nosaltres sapiguem no s'ha 

procedit a tal íixaciò^de utilitats ni han 

sigut cridats els vocals associats per 

a exam.inar ni comprobar tals utilitats. 

Ni sabem tampoc que s'hagin fixat 

abans d'anar al reparto les cantitats 

imponibles sobre les quals i no sobre 

la quota imposada deuen versar les 

leclamacions. També diu la base 5.'i 

Los sfndicos de cada sección ver i -

iicaríin / comunicaran e/ repar» 

timiento a /os individuos de la mis" 

ma. 
èQuan s'ha deixat verificar als 

síndics o vocals associats cap ope

ració del repartiment? Que nosaltres 

sapiguem ni ells, ni els regidors n'han 
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sapigut res fins que sels cridà per 

raprobació del reparto. 

Hi ha mes encare, la base 6.» diu: 

TodasJas operaciones de evaiuación 

y repartímiento, seran publicadas en 

la forma ordinària y se comunicaran 

ademas en Ja Secretaria del Ayun-

tamíento a todo intéresado que lo 

solicirare. 

Tanipoc s'ha cumplert aquesta 

base 6.a perquè mai podia publicarse 

ur\a cosa que no s'ha fet, i les tals 

valuacions, base de tot repartiment 

per a utilitats, ni les han fet els síndics 

de les seccions ni els regidors, de 

manera que del tal repartiment ningú 

en sapigué res fins a la sessió en que 

per sorpresa i sens deixarlo estudiar 

s'aproba per la dòcil majoria 

Si no pogué cumplirse per falta 

d'assistència de veins la base 5-^ de 

l'article 138 podien cumplirse les al

tres, no hi ha raó per deixar de cum-

plirles, i no cumplintles es f altaba a la 

llei. 

Doncs be/e ls senyors directors del 

nostre Ajuntament amb els seus esco

lans d'amen, aquell dijous en lloc de 

tenir sessió preferiren anarsen tots 

junts a fer un brenar i el dissapte a co-

rrecuita sens Uegirlo i sens volguer 

deixarlo sobre la taula com demanà 

un regidor, el Sr. Paulino Torras que 

presidí la sessió demanà als seus que 

com el reparto era a poca diferencia 

com ei tl© l*Aiiy passat l'aprobessin. 

Prou s'escarrassà el Sr. Serra en 

fer veufer que no's podia aprobar un 

reparto sens coneixerlo ni poc ni molt 

prou demanà que es deixés com es 

costum vuit dies sobre la taula per a 

poguer estudiarlo els regidors i els 

vocals associats que tampoc el conei

xien. No hi hagué remei, tingué qu' 

aprobarse corrents i depressa, i la 

majoria aprobà un repartiment que ni 

havia sigut confeccionat per els sín

dics ni per l'Ajuntament, un reparto 

del que ningú n'ha sapigut res durant 

la seva confecció i qué s'ha fet apro

bar sense deixarlo Conèixer. 

^Voleu acte de imposició o de ca

ciquisme mes patent? 

A aquesta gent els sembla que nin

gú te dret a saber res, i per ells, sols 

preval el criteri de paga i calla. 

I prou per avui 

DOCTOR N . FUSTER 
METJE-CIRURGli 

Tütoerculosis H Ir^farjcia 

De fi » 4, dits feinerg. Ronda ünivereitat, 12,, l.ei-1." 

BARCELONA 

DEL MUNjCÍPl 

Com tothom sap a Granollers i nosaltres 
havem dit, el dijous dia 20 no's celebraren 
les dues sessions anunciades; la de vocals 
associats i la municipal, anantscn a cele
braries amb un sopar o brenar en l'hort del 
Sr Paulino Torras, primer tinent d'Alcalde. 

Magnífica manera de demostrar com i 
quant se preocupan els senyors de la majo
ria dels afers municipals, de la administració 
dels bens que'ls estan encarregats. 

Les dues sessions tingueren lloc de se
gona convocatòria el dissapte dia 22. 

La primera, o siga la de la Junta Mu
nicipal, era convocada per a tractar del re
parto de 1918. 

Deixant apart la deixadesa que demostra 
cl que d'un reparto per a l'any corrent s'en 
tingui que ocupar per primera vegada la Jun
ta Municipal a últims del semestre, lo gros, 
lo que no te csplicacióes que al estar reunida 
la Junta Municipal, el que exercia de Batlle i 
per lo tant de President—perquè cl veritable 
Batlle Sr. Montafià no degué volguer ferho 
- el Sr. D. Paulino Torras Villa, es negués 
a deixar sobre la taula per el seu estudi el 
reparto alegant que s'havia passat ja massa 
temps i que no podia demorarse la seva 
aprobació ni un sol dia. 

No entenem perquè el Sr. Paulino Torras 
que a no haver convidat a berenar a la ma
joria podia fer aprobar el reparto, si tanta 
pressa tenia el dijous, esperà a ferhó cl dis
sapte. 

Com tampoc comprenem perquè s'ha 
tardat tant en presentar un reparto que se
gons ell digué com a ünica raó per a justi
ficar l'aprobació de la dóoil majoria que 
era a poca diferenela com. el del aay 
passat. 

i,Per això havem tingut que esperar a úl
tims de Juny? Per a ferho pooa diferenoia 
com el del any passat ja podien haverlo 
presentat a la primera sessió del any o lo 

que era mes lògic junt amb el pressupost. 
jPassar tant de temps per a copiar el del 

any passat! Realment sembla o que aquestos 
senyors son exesivament barruts | que es 
prenen els bens del comú com a cosa seva 
pròpia de la que poden ferne lo que els 
sembli, o el poble de Granollers ha perdut 
tot sentiment de dignitat i es deixa fuetejar 
com un esclau a caprici de son senyor. 

^On s'es vist fer aprobar un repartiment 
sens haverse seguit els tràmits legals i sens 
tenirne coneixement ni els vocals associats, 
ni els propis regidors? 

À nostre entendrer no es sols el president 
Sr. Paulino Torras, sinó tots els de la 
majoria, els que queden mal parats ep 
aquest assumpte. 

* * * 

Desprès vingué la sessió Municipal, en 
ella entre altres coses preguntà un senyor 
regidor si era vritat que l'Ajuntament seguia 
un judici per a suposades irregularitats en 
el Jutjat de primera instància, i al contestarli 
que si la Presidència digué que estranyaba 
que es pogués seguir un judici ni cap cíase 
de plet ni qüestió en nom de l'Ajuntament 
sens coneixement dels réigidors i per lo tant 
sens previ acorí del Consistori; La j?rèsi-
dencia que no debia haver si^M instrt/tda, 
no sapigué que contestar, dient que s'en 
enteraria i ja contestaria a la pregunta que 
se li feia. 

Això no pot seguir de cap menera tal com 
va, que es fassin coses en nom del Ajunta
ment sens portaries al Consistori no pot 
ser de cap manera. 

I els que ho fan, els quins s'abroguen els 
dretà del Consistori, son precisament els 
que's diuen demòcrates els quins proclamen 
els drets del poble. 

jPobre poble! t'alaguen les orelles però 
et fuétejen les espatlles. 

iFins quant durarà la teva paciència! 

• * • 

En el pei'iodic «Renovació» de data del . 
23 del actual hi llegim el següent anunci de 
l'Alcaldia: 

«ALCALDIA DE GRANOLLERS 
Desdé esta fecha se procede al cobro a 

domicilio de las cuoías correspondientes a 
los trimesíres l .°y2. ' ' del reparto subs-
titutivo del impuesto de consumos para este 
afio. 

Lo que se hace publico para conocimiento 
del vecindario. 

Granollers, 23 de junio de 1918. 
El alcalde accid^tal 

PAULINO TQRRAS» 
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iNo fa csfrany a nostres lectors, que d'un 
rcparío aprobat per forsa el dia 22 al ves
pre l'Alcaldia ee passi ja disposicions com 
l'esmentada cl dia 23 i que arrivin a temps 
a ésser publicades? 

En canvi altre avis que no notificaba el 
cobro sinó que el repartiment estarà de 
manifiesto duraute oc ho dies a la Se
cretaria s'envia com s'ha fet amb nosaltres, 
eldijous per apublicarlo el diumenge dia 
30, en data del 23. 

iQuants dias quedaran per a reclamar 
alsque s'en ènterín per els anuncis que 1' 
Alcaldia envia als periòdics? 

Això es burlarse del mort i de qui el vetlla. 

DIDES 
SE NECESSITAN 

CARRE SANT AGUSTt, NÚM. 7, BAIXOS 

BARCELONA 

Triomf d'en Camlió 
Madrid, 28, 12'30 matinada. 

La sessió d'aquesta tarda al Congrés ha cons
tituït un èxit formidable per el senyor Cambó. 

La intervenció del senyor La Cierva, que mes 
semblava obeir a una intenció política que al de
sig de formular objeccions al projecte d'electrifica
ció de Pajares, ha donat motiu al ministre de Fo
ment per a pronunciar un dels seus més magistrals 
discursos sobre tot aquell en el qual ha pogut de 
mostrar devant t'espectació de la Cambra les seves 
indiscutibles dots de grari estadista. 

No s'ha d^oblidír, queies maniobres polítiques 
d'aquests darrers dies i que avui calumniaven amb 
la intervenció de l'ex-ministre dé la Guerra, havien 
creat àl Congrés un cert ambient d'hostilitat aí 
senyor Cambó. 

Això fa mes significatius els aplaudiments i els 
rumors d'aprobació amb que s'han acollit ses ma
nifestacions. 

L'ocorregut a ]uesta tarda al Congrés té, ans 
que tot, com a ^Irtualitat essencial una conseqüèn
cia que tots els elements polítics deuen aprofitar 
i potser mes que ningú aquells que donant Kcs-
quena a la realitat i atents no més a la ufana polí
tica, no han vacil·lat a entregarse a aquesta gran 
vergonya de tramar conspiracions i jugar a con^ 
jurats, davant del pr'òjecte tan important i subs
tancial 1 de tant interès nacional com el que es 
discutia. 

Aquesta enseyànsa es precisament que no hi valen 
habilitats polítiques quan es discuteixen realitats 
i que nò poden triomfar maniobres forjades als 
passadissos quan la tasca que defensa un ministre 
es filla d'una política níolt alta, mol ferma, molt 
veritable, puix en quant als arguments dèbils $en-
se assentiment ni coneixement del problema pot 

corifesfar-se amb raons que obeeixen al domini 
complert del que es discuteix. 

A això obeeix en primer terme e! triomf del sen
yor Cambó. 

Afegeixi's a això la profunditat política amb que 
ha reflexat la realitat espanyola amb tota la vastís-
sima complexitat d'una nova política ferroviària, i 
es compendrà que la Cambra hagi tingut Sensació 
de que parlava des del banc blau un veritable ho
me de govern. 

La teoria exposada pel senyor Cambó, demos
trant un acabat estudi i domini de tots els compo
nents de l'assumpte, ha produit un excel·lent efec
te, i segurament han de ser tema de profitoses po
lèmiques periodístiques i parlamentaries. 

El ministre de Foment, a l'exposar la necessitat 
d'una política intervencionista en matèria ferrovià
ria, ha demostrat altrament contestant per oposar-
shí el criteri éxpssat pèl senyor La Cierva, la nece
ssitat de que a Espanya es porti a terme sense que 
al projecte què prepara hagin de succeir lleis com
plementàries, suprimint el període de transició. 

Aquesta ha estat la doctrina fonamental exposa
da pel senyor Cambó. 

A l'acabar la sessió, els comentaris han estat 
vivíssíms. Es reconeixia el triomf del ministre en 
tots els sectors polítics des dels maurins fins als 
socialistes amb la sola excepció dels ciervistes i 
dels escassos diputats que segueixen, el senyor 
Gassel, la veu del qual s'ha encarregat avui de 
portar el senyor Nicolau, 

Tot aíxó ha augmentat l'interès despertat en 1' 
opinió pels projectes del senyor Cambó, I ha en
robustit per altra banda com es reconeixia aimb 
unanimitat la situació política de! Govern. 

ES VEN 
SOfyïfipí p r ò p i a p e r t r a f e g a r e l v i 

aepb t o t s e l s u t e n s i l i s d e tnat)^ 

g a e f e s y tütoo. * 

]Çi seü estat es coo) t)oa. 

E s olonafà a teori p r e u . 

Raó: Santa Elisabet, 19 
G R A N O L L E R S 

AVÍS ALS YIHÏATBRS 

La Direció d'Agricultura de la Manco

munitat de Catalunya, es creu en el deu

re d'adreçar als vinyaters les següents ad

vertències: 

I*. ~ Que el tractament contra l'oidium 

deu ser integral, això es mullar tot el cep. 

Els que ensofrin, deuran ensofrar no sols 

el raïm, com acostumen, sinó així mateix 

els pàmpols. 

2" - Que els que hagin empleat elspo-

lisulfurs deuran fer igualment tractament 

integral, mullant no solament el pàmpol, 

com fan, sinó fent-lo arribar al raim. 

,3* - Que la malura vella es contagiosa 

hom sab veure prop d'una vinya malalta 

mes bruts de malura els ceps veins: amb 

mes motiu sota pàmpols bruts els raims 

s'encomanaran la malura, obligant al vin

yater a continuades ensofrades que difícil

ment poden fer-se al preu actual del sofre 

i del vi, 

4.a - Que, en conseqijencia, qui en

sofri el raim deu pensar en defensar el 

pàmpol si vol»evitar el mal, i qui mulli el 

pàmpol deu pensar en el raim. Polisulfurs, 

sofre negre, sofre mullable afegits al sul

fat de coure resseguint els raims, on els 

sucs no arriben, amb sobre, serà el millor 

tractament. 

LOCALS: 
Durant la prop-passada setm.ana la Su

cursal en aquesta Vila de La Caixa dè Pen
sions per a la Vellesa í d'Estalvis ha rebut 
per imposicions la cantitat de ptes. 32,214' 
80 i pagat per a reintegres 14.874·97 havent 
ovprt 4 llibretas noves. 

ALCALDIA DE GRANOLLERS 

El repartimiento substitutivo de consu-

mos para este aflo estarà de manifiesto 

durante ocho dias en la Secreteria muni

cipal para toda reclamación procedente. 

Granollers 23 Junio de 1918. 

El Alcalde accidental 

Paulina Torras. 

Adrertel·leia: 

Debem fer constar que aquest anunci 

de l'Alcaldia el reberem el dijous dia 27 

i com nostre periòdic no debia surtir fins 

avui diumenge dia 3oera pels efectes legals 

casi inútil la seva publicació, cosa que de 

sobres sap l'Alcaldia. En cambi hi hagué 

un periòdic que el diumenge passat dia 

23 portà altre anunci de l'Alcaldia datat 

en el mateix dia 23 del que ja parlem en 

altre lloc. 

Tip. de J.Joseph.-Granollers. 

El Vallès Nou, 30/6/1918, p. 3 / Col·lecció de premsa i butlletins / Arxiu Municipal de Granollers



El Viüés Nou 4 

A I GUARDIA 
Operacions de Banca y Borsa : Beseoinpte de Lletras : €hecs :" Pago de Cupons 

renta de tota classe de Paper NegoclaMe en Borsa. 

AIGÜES PER A ARRENDAR 
RICOIVIA, 7 3 Y 81 - TELEFONO 5 1 6 GRANOLLERS 

(Compra i 

FOR^ DE SANT VICENS CONFitERI A I 
PASTISS^ERIA PERE RÒS 

Elaboració diària de dolços : Çraíi assortit en confits de totes classes per a casaments i bateigs. 
(íaletes de diferentes marques. 

Carrer de Barcelona 12- - l̂ E O L XJ E T 
SE SERVEIX A DOMICILI 

anuio mora 
P8NTOR-DECORADOR 

ROTÜLS t T0TE3 GLàSSES 
ESPECIALITAT EN ELS 

DOSiTUL CRISTALL 
l U B I Ï i G l O l i S 

a preïs GCBHOIIIÍCS 

Prim, 6Saí-:^(iMAll)LLERS 

Scaòcmía óe talí Eapisien 
S i s t e m a L a r a u z a 

BAIX LA DIRECCIÓ DE LA PROFESSORA 

Asnmpció Romaoueras 
CONFECCIÓ EN ROBA BLANCA 

Ca i re f fiicoitja, 6 4 — — GfifII10I,I<EÍ(S 
Classes a hores convingudes dematí, tardc y vespre. 

ES TALLAN PATRONS 

OBAT V. L'ANIÍS BAGES? 
ROBI'L ES EL 

Hm UH URA 
FÀBRICA A SANT FRUCTUÓS DE BAGES 

DESPATX I MAGATSEIHS A MANRESA SUCURSALS A VICH I SABADELL 
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